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PROTOKÓŁ NR 10/2020 
z posiedzenia Komisji Finansów, które odbyło się 19.11.2020 r. 

w trybie zdalnym  
 
Obecni: 
Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 protokołu). 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Podatki i opłaty lokalne na 2021 rok. 
2. Strategia Rozwoju Miasta Bierunia. 
3. Realizacja wniosków za III kwartał 2020 r.    
4. Opiniowanie projektów uchwał. 
5. Informacja o bieżącej sytuacji finansowej miasta oraz o zarządzeniach Burmistrza  

w sprawie zmian budżetu w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawy bieżące.  
7. Przyjęcie Protokołu nr 9/2020 z posiedzenia komisji w dniu 22.10.2020 r.  

 
Przewodniczący komisji Edward Andrejczuk otworzył posiedzenie Komisji Finansów, które  
w związku ze stanem epidemii oraz stosownie do zapisów art. 15 zzx ust. 3 ustawy  
z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych  
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, posiedzenie komisji 
odbyło się w zdalnym trybie przy wsparciu systemów informatycznych eSesja oraz Microsoft 
Teams. 
Na podstawie informacji uzyskanej z systemu eSesja  stwierdził, że liczba zalogowanych do 
systemu radnych pozwala na prawomocne podejmowanie opinii, wniosków i stanowisk.   
Przywitał wszystkich uczestniczących zdalnie w posiedzeniu oraz zapytał czy wszyscy radni 
otrzymali zawiadomienie wraz z zaproponowanym porządkiem posiedzenia i czy wnoszą uwagi 
do porządku posiedzenia. 
 
 
Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie porządek posiedzenia.   
 

za –  7 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 
 
 
Ad 1 
 
Skarbnik Miasta Dorota Przybyła omówiła projekty uchwał dotyczące podatków i opłat na 
2021 r. przewidziane do procedowania podczas niniejszego posiedzenia tj.: 
a) w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, zwolnień z opłaty targowej, poboru opłaty w drodze inkasa oraz ustalenia terminu 
płatności dla inkasentów w 2021 r. 
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W temacie niniejszej uchwały głos zabrał Przewodniczący komisji, który zapytał o powody  
braku stawki prowizji dla inkasentów. Skarbnik Miasta poinformowała, że brak tej stawki 
wynika z faktu, iż inkasentami tej opłaty są wyłącznie pracownicy Urzędu.   
 
Do posiedzenia w trybie zdalnym dołączyli radni: Natalia Grosman, Agnieszka Demska-Furgał 
i Marcin Nyga.  
Od tej chwili w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych. 
 
b) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2021. 
 
Skarbnik Miasta udzieliła odpowiedzi na pytania radnych: Krystyna Wróbel, Edwarda 
Andrejczuka i Krystyny Wróbel dotyczące miedzy innymi: podwyżki stawek podatku  
o stopień inflacji, porównania zaproponowanych stawek podatku do maksymalnych stawek 
określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów oraz stawek obowiązujących w innych 
gminach, szacunkowych przychodów z tego podatku.  
 
 
c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w 2021 r., 
zwolnień z tego podatku oraz zarządzenia poboru podatku w drodze inkasa w 2021 r.; 
 
W pierwszej kolejności głos zabrał Prezes Bieruńskiej Izby Przemysłowo-Handlowej,  
którzy ustosunkował  do kwestii podwyżek stawek podatku związanych z prowadzoną 
działalnością gospodarczą i wyraził, w imieniu Izby Przemysłowo-Handlowej oraz 
przedsiębiorców, stanowczy sprzeciw wobec jakichkolwiek podwyżek podatków. Dodał, że 
jakakolwiek podwyżka będzie wyrazem niezrozumienia trudnej sytuacji, w jakiej znaleźli się 
lokalni przedsiębiorcy.  
 
Głos w sprawie projektu uchwały zabrali radni Piotr Świerkosz i Edward Andrejczuk, którzy 
odnieśli się między innymi do słów Prezesa i poruszyli kwestie: konieczności kierowania się 
przez radnych dobrem całego miasta; tragicznej sytuacji finansowej zarówno 
przedsiębiorców i pracowników; konieczności wprowadzenia podwyżek; opłat i podatków 
ponoszonych przez przedsiębiorców; podwyżki stawek podatku o wzrost inflacji; czynników 
wpływających na spadek wpływów z podatku.  
 
 
d) w sprawie poboru podatku rolnego i leśnego w drodze inkasa w 2021 r. 
 
 
Ad 2 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Łukasz Odelga omówił obecny 
stan prac nad Strategią Rozwoju Miasta Bierunia miedzy innymi: podpisanej umowy  
z firmą Aleksander Noworól Konsulting; wykonanej diagnozy sytuacji społecznej 
gospodarczej i przestrzennej Bierunia; przeprowadzonego badania ankietowego; 
zaplanowanych warsztatów.  
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Głos w niniejszy punkcie zabrali radni: Krystyna Wróbel, Jarosław Mokry, Barbara  
Panek-Bryła, Edward Andrejczuk, którzy poruszyli kwestie: sposobu kontaktowania się 
uczestników podczas spotkań warsztatowych; roli radnych w tworzeniu Strategii; klucza 
kwalifikacji osób do prac nad przedmiotowym dokumentem; realnego czasu realizacji 
Strategii.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości udzielił odpowiedzi na zadane 
w czasie dyskusji pytania. 
 
Wobec braku dalszych głosów, Przewodniczący komisji zamknął dyskusję i poddał pod 
głosowanie następującą opinię: 
 
Opinia 1 
Komisja Finansów zapoznała się ze stanem realizacji prac nad Strategią Rozwoju Miasta 
Bierunia wraz z obowiązującym harmonogramem i pozytywnie je opiniuje.  
 

za –10głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głos 

Komisja przyjęła opinię  jednogłośnie. 
 
 
Ad 3 
 
W III kwartale 2020 r. Komisja nie podejmowała wniosków do realizacji.  
 
 
Ad 4 
  
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał: 
 

a) w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, zwolnień z opłaty targowej, poboru opłaty w drodze inkasa oraz ustalenia 
terminu płatności dla inkasentów w 2021 r; 
 

Wszystkie uchwały dotyczące podatku i opłat lokalnych na 2021 r. zostały omówione w pkt 1. 
 
Opinia 2 
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 
wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zwolnień z opłaty targowej, poboru opłaty  
w drodze inkasa oraz ustalenia terminu płatności dla inkasentów w 2021 r. 

 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głos 

Komisja przyjęła opinię jednogłośnie. 
 

b) w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na rok 2021. 
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Opinia 3 
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku 
od środków transportowych na rok 2021. 

 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głos 

Komisja przyjęła opinię jednogłośnie. 
 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w 2021 r., 
zwolnień z tego podatku oraz zarządzenia poboru podatku w drodze inkasa  
w 2021 r. 
 

Głos w sprawie trudnej sytuacji zarówno przedsiębiorców jak i gminy zabrali radni: Barbara 
Panek-Bryła i Edward Andrejczuk.  
 
Następnie Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały:  
 
Opinia 4  
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości w 2021 r., zwolnień z tego podatku oraz zarządzenia 
poboru podatku w drodze inkasa w 2021 r. 
 

za – 8 głosów  przeciw – 1 głos  wstrzym. – 1 głos 

Komisja przyjęła większością głosów. 
 

d) w sprawie poboru podatku rolnego i leśnego w drodze inkasa w 2021 r. 
 
Opinia 5  
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie poboru podatku rolnego i 
leśnego w drodze inkasa w 2021 r. 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głos 

Komisja przyjęła opinię jednogłośnie. 
 
 

e) w sprawie ogłoszenia roku 2021 Rokiem 30–lecia Odrodzenia Samorządności 
Bierunia. 

 
Burmistrz Miasta omówił przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Następnie komisja przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały: 
  
Opinia 6  
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie ogłoszenia roku 2021 
Rokiem 30–lecia Odrodzenia Samorządności Bierunia. 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głos 
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Komisja przyjęła opinię jednogłośnie. 
 
 

f) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata  
2020-2025; 

g) w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2020 rok. 
 

Skarbnik Miasta wprowadziła do projektów obu uchwał.  
 
Głos w dyskusji zabrali Burmistrz i Skarbnik Miasta oraz radni: Natalia Grosman, Edward 
Andrejczuk, w czasie której poruszono sprawy dotyczące między innymi: wykreślenia  
z budżetu na 2020 rok zaplanowanych do emisji obligacji komunalnych w kwocie 
2.900.000,00 zł przeznaczonych na pokrycie deficytu; niezrealizowania zadania remont  
ul. Soleckiej; przeznaczenia środków z koncesji sprzedaży napojów alkoholowych na walkę  
z COVID 19. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 
projekty uchwał:  
 
Opinia 7 
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata 2020-2025. 
 

za – 10 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 

Komisja przyjęła opinię jednogłośnie.   
  
Opinia 8 
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta 
Bierunia na 2020 rok. 
 

za – 9 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głosów 

Komisja przyjęła opinię większością głosów.   
 
 
Ad 5 
 
Temat bieżącej sytuacji finansowej miasta oraz zarządzeń Burmistrza w sprawie zmian 
budżetu w okresie międzysesyjnym szczegółowo przedstawiła Skarbnik Miasta. 
 
Radny Jarosław Mokry wniósł o wyjaśnienie kwestii dotyczącej procedowanej przez sejm 
ustawy, w której część  dochodów z podatku PIT będzie zasilać centralny budżet. Zapytał 
również jakie konsekwencje dla gminy będzie miała ta ustawa oraz czy miasto zamierza 
protestować, tak jak część  miast, 1 grudnia przeciwko tym przepisom.  
 
Skarbnik Miasta poinformowała, że na chwilę obecną ma za mało wiadomości na ten temat, 
w związku z powyższym informację w tej sprawie przygotuje na sesję Rady Miejskiej.   
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Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Marcin Nygi, który zapytał  
o wykup kanalizacji deszczowej na ul. Mikołaja.   
 
 
Ad 6 
 
Radna Natalia Grosman zapytała na jakim etapie jest sprawa wymiany nawierzchni na 
placach zabaw przy SP1 i SP3 oraz czy  gmina będzie starać się o dofinansowanie na 
realizację tych zadań. 
 
Burmistrz Miasta poinformował, że w przypadku placu zabaw przy SP3 w chwili obecnej trwa 
analiza możliwości realizacji tego zadania, ponieważ złożone w postępowaniu oferty 
przekraczają dwukrotnie wartość zabezpieczoną na to zadanie w budżecie. Natomiast 
zadanie dotyczące placu zabaw przy SP1 nie zostało zaplanowane w budżecie. Dodał, że jeśli 
pojawi się możliwość pozyskanie środków zewnętrznych na te zadania, to z pewnością gmina 
będzie starała się uzyskać takie dofinansowanie.  
 
Radna zapytała co dalej z tymi placami zabaw, które cieszyły się bardzo dużym 
zainteresowaniem i mieszkańcy pytają kiedy zostaną otwarte. Ponadto dodała, że koszty tych 
zadań nie  przekraczają możliwości finansowe gminy i poprosiła o ich pilną realizację.  
 
Burmistrz Miasta odniósł się do słów radnej i poinformował o zadaniach realizowanych  
w placówkach, budżecie i kosztach przeznaczonych na oświatę.  Dodał, że zasadnym jest by  
z remontem placu zabaw przy SP1  poczekać do zakończenia budowy hali sportowej 
oraz że wymiana nawierzchni na tych placach zabaw jest jednym z priorytetów.  
 
Radny Marcin Nyga zapytał o powody opóźnienia oddania do użytkowania bocznego boiska 
na stadionie Unii Bieruń Stary, które zostało zrealizowane w 2019 r. z Budżetu 
Obywatelskiego.   
 
Burmistrz Miasta poinformował, że były problemy z wysychaniem trawy i chodziło o kwestie 
związane z gwarancją.  Zwrócił się do radnego o złożenie zapytania w formie pisemnej,  
w celu uzyskania bardziej szczegółowej informacji.    
 
Radna Barbara Panek-Bryła spytała Burmistrza Miasta czy nie obawia się o jakość wykonania 
zadania  dotyczącego reorganizacji ruchu w Centrum Miasta z uwagi na złożoną niską ofertę.  
 
Burmistrz Miasta odpowiedział twierdząco, dodając że Wydział odpowiedzialny za zadanie 
zweryfikował, na tyle ile mógł, Wykonawcę i realizowane przez niego zadania i dał gwarancje 
prawidłowego wykonania zadania.  
 
Następnie radna spytała o dlaczego tak długo czekano z realizacją zadania dotyczącego 
terenu za Kopcem, które w chwili obecnej z uwagi na koniec roku, nie jest możliwe do 
wykonania.  
 
Burmistrz Miasta wyjaśnił powody niezrealizowania zadania. Dodał, że w grudniu na 
komisjach budżetowych będzie czasy na dyskusje w temacie ww. zadania.  
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Radna dodała, że zbyt późno podjęto kroki w kierunku rozpoczęcia realizacji tego zadania.  
 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, iż gmina realizuje inwestycje za ponad 20 mln zł, z których wiele 
zadań jest dofinansowanych ze środków zewnętrznych i to one są priorytetem. Ponadto 
poinformował o ograniczeniach osobowych w urzędzie oraz wpływu pandemii na 
wykonywane zadania.  
 
Ponadto radna spytała o remont w budynku Urzędu Miejskiego i jego koszty.  
 
Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi, iż jest to remont jednego z biur, w którym tworzona 
jest salka konferencyjna. Natomiast koszt tego remontu to parę tysięcy złotych. 
 
Radny Stanisław Jurecki spytał o termin realizacji kanalizacji ściekowej na ul. Granitowej.  
 
Burmistrz Miasta poinformował, że w tej sprawie należy zwrócić się na piśmie do BPIK. 
Dodał, że jeśli miasto nie dokapitalizuje BPIK ta żadne zadanie nie zostanie przez nią 
zrealizowane, ponieważ Spółka nie ma środków. Przedstawił również konieczne do realizacji 
inwestycje związane z kanalizacją.  
 
Radny Stanisław Jurecki zaproponował, by spotkać się wspólnie z nowym Prezesem BPIK  
w sprawie tego zadania.  
 
Burmistrz Miasta poinformował, że bardzo chętnie się spotka, jednakże bez 
dokapitalizowania Spółki żadne zadanie nie zostanie wykonane.  
 
Radny Stanisław Jurecki zapytał w imieniu mieszkańców co z zadaniem „Miasteczko  
rowerowe”, którego okres ważności projektu niebawem się kończy. 
 
Burmistrz Miasta oznajmił, że zadanie zostanie zrealizowane jeśli znajdą się pieniądze  
w budżecie na jego realizację. Dodał, że z uwagi na bardzo wysokie koszty zadania należałoby 
się zastanowić nad ograniczeniem zakresu projektu. W tej sprawie należałoby porozmawiać  
z Wydziałem Inwestycji odpowiedzialnym za to zadanie.  
 
Radna Natalia Grosman zapytała Burmistrza jak widzi kontynuację zadania dotyczącego 
kanalizacji sanitarnej przy ul. Warszawskiej, które nie zostało zaplanowane w projekcie  
budżetu na 2021 r.  
 
Burmistrz Miasta powtórzył, że należy znaleźć w budżecie pieniądze na dokapitalizowanie 
BPIK i dopiero wtedy Spółka będzie mogła realizować kolejne zadania między innymi  
dokończenie największego zadania tej kadencji tj. Przebudowa oczyszczalni ścieków przy  
ul. Soleckiej.  
 
Radny Marcin Nyga odniósł się do wypowiedzi Burmistrza i radnej Natalii Grosman i wyraził 
opinie, iż w przyszłorocznych planach pracy Rady winien znaleźć się temat dotyczący 
kanalizacji.  
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Burmistrz Miasta zgodził się z radnym i dodał, że temat ten powinien znaleźć się w planie 
pracy Komisji Gospodarki na wiosnę. Przypomniał o spotkaniu z Wykonawcą Aktualizacji 
Aglomeracji oraz ustalonych wnioskach odnośnie kanalizacji.  
 
 Ad 7 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie Protokół nr 9/2020 z posiedzenia komisji  
w dniu 22.10.2020 r.  
 

za - 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrz. – 0 głosów 
 

nie głos. – 1 osoba 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
  
 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji 
Publicznej.  
 
 
Na tym protokół zakończono.       
Protokołowała:   
Anna Wilk       
 

Przewodniczący Komisji Finansów
   

 
Edward Andrejczuk 
 


